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Koosolekut juhatas: Konsultant Mihkel Laan (OÜ Cumulus Consulting)
Protokollis: Iisaku valla sekretär- asjaajaja Katrin Junolainen
Osalesid: Iisaku, Alajõe, Illuka, Mäetaguse, Tudulinna valdade esindajad ning vallasekretärid 
(registreerimisleht protokollile lisatud)
Kutsutud: OÜ Cumulus  Consulting  konsultant, juhatuse liige Mihkel Laan

Sissejuhatuseks tutvustas konsultant Mihkel Laan koosoleku päevakorda ning seejärel said 
sõna omavalitsuste esindajad, esmalt tutvustusringis ning seejärel oma seisukohtade 
selgitamiseks. Nimelt, eelmiselt kohtumisel Mäetagusel, lepiti kokku et Iisaku vald teeb 
uuesti ettepaneku liitumiseks, millele kohalolevad omavalitsused pidid septembrikuu jooksul 
vastama.

Koosoleku päevakord:
1. Ühinemislepingu täienduste ülevaatamine.

Päevakorrapunkt nr 1
Ühinemislepingu täienduste ülevaatamine
28. septembril saatis konsultant kõikidele omavalitsustele ühinemislepingu viimase 
tööversiooni koos kõikide omavalitsuste kommentaaride ning ettepanekutega. Ühiselt laua 
taga arutledes leiti, et mõistlik oleks ühinemislepingus muuta ning täiendada järgmisi punkte:
lepingu sissejuhatavasse osasse lisada Eesti territooriumi haldusjaotise seaduse juurde 
paragrahv 91 ning lisada ühinevate valdade registrikoodid ning aadressid, 
 punktis 2.1. parandada sõnastust.
 Kolmanda peatüki algusesse paigutada Alajõe valla poolt välja pakutud sõnastus- Reformi 
eesmärk on tänaste omavalitsuste juhtimisvõimekuse, tegevuse sihistatuse ja jätkusuutlikkuse 
oluline tugevdamine, milleks keskendutakse ühte piirkondlikku punkti täna hajutatud 
strateegilised funktsioonid, võimekus ja ressursid. Samas avalikud teenused, mida osutavad 
nii omavalitsuste hallatavad asutused kui ka era- ja kolmas sektor (delegeeritud teenused) 
jäävad kodanikele kättesaadavaks.
Punktis 3.2.1. lisada juurde sõna arendada, punktis 3.2.2. asendada sõnad Peipsi vesikonna   
sõnadega Peipsi põhjaranniku ja Narva jõe turismipiirkond, lisada juurde punkt 3.2.8. 
Suurendada elanike võimekust oma probleeme iseseisvalt     lahendada  , punkt 3.2.9. Kaasata 
valitsemisel elanikud ja vabaühendused oma elukeskkonna korraldamisse, punkt 3.2.10. 
Toetada hajaasustuspiirkondade ja külaliikumise jätkusuutlikku arendamist.
Punktis 4.1. eemaldada esimene lause, punktis 4.4. eemaldada sõna Vallavalitsuse, punkti 4.5. 
kohta tekkis arutelu ning küsimus, millest lähtutakse kuni uue põhimääruse kehtestamiseni. 



Vallasekretäridele seati ülesandeks välja selgitada, kelle põhimäärusest oleks kuni Alutaguse 
valla põhimääruse kehtestamiseni kõige mõistlikum lähtuda.
Punkti 4.6. täpsustati, Alutaguse valla sümboolika väljatöötamist alustatakse 2017. a 
esimeses kvartalis. Arutelu käigus rõhutati, et kõik vajalikud toimingud tehakse ära just 
esimese poolaasta jooksul. Strateegiliste dokumentide koostamisel , on võimalik teha EAS-i 
taotlus konsultandi saamiseks. 
Välja jäeti punkt  5.4. mis sisuliselt kordas eelnevat punkti, punktis 5.6.  lisati juurde, et 
varaliste kohustuste võtmist, mis ei ole kaetud 2016/2017. a eelarveprognoosiga, peab 
kooskõlastama teiste omavalitsustega. 
Punkt 6.1. jäi veel lahtiseks, punktis 6.6.  jäeti välja sõna kõrget professionaalsust, punktis 
6.7.  asendati sõna asukohtades sõnaga vallakeskustes, punktis 6.8.  sõna töökohtade asendati 
sõnadega töö- ja ametikohad ning kaotati ära lause lõpp.
 Punktis 6.9 tekkis arutelu, nimelt Iisaku vallasekretär Lia Teeväli märkis, et  seadusest 
tulenevalt on volikogu pädevuses määrata hüvitist ka valla ametnikele ning töötajatele, kes ei 
osutu valituks Alutaguse vallas. Aluseks võiks võtta tööstaaži, näiteks  ametnikud ning 
töötajad, kes on teenistuses olnud alla kümne aasta, võiksid saada kolme kuu eest hüvitist 
ning need, kes on teenistuses olnud üle kümne aasta, saaksid hüvitist kuue kuu eest.
Punktis 6.13. jääb sõnastus samaks, kuna Mäetaguse valla esindaja soovib, et lausesse jääks 
nimi Mäetaguse sisse. Arutelu käigus ilmes, et lisaks Illukale ning Mäetagusele, on 
arengufondid loomisel ka Tudulinnas ning Alajõel ning need võiksid samuti kajastuda 
liitumislepingus. 
Punktides 7.1.1; 7.1.2; 7.1.7.  muudeti sõnastust , punkt 7.1.11. võiks transpordi all kajastuda. 
Punktis 7.4.3.  kolmanda sektori asutused asendada sõnaga vabaühendused, punktis 7.4.3 
Põlevkivi kaevandamisest mõjutatud alade vee tarbijatele jätkatakse vee hinna hüvitamist, sest
doteeritakse eelkõige vee hinda, mitte  prügi või sooja või muid kommunaalteenuseid.

Lõpetuseks leiti, et on ka neid teemasid, mida ühinemislepingus üldse ei kajastu näiteks 
infotehnoloogia, videovalve jne. Järgmisel kohtumisel jätkatakse ühinemislepingu 
ülevaatamist sealt, kus pooleli jäädi.

Enne lahkumist palun konsultant taaskord vaadata omavalitsustel üle investeeringute tabelid, 
sest järgmisel kohtumisel peaksid tabelid paigas olema.

Mäetaguse valla volikogu esimees Veljo Kingsep tegi ettepaneku, et Alutaguse valla keskus 
võiks olla hoopis Mäetagusel,  sest Mäetaguse vallal oleks koheselt välja pakkuda 
renoveeritud ruumid. Veljo Kingsep palus omavalitsuste esindajatel mõelda selle üle.

Järgmine kohtumine toimub 10. oktoobril Iisakus.




